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Abstract: as one of the types of harm may be caused to the person, non-pecuniary damage stands out in the 

legislation. Today in France, the compensation for moral damages quite effectively used for the protection of 

personal non-property rights of citizens. This article analyzes the legislation and experience of the institute of 

moral damage compensation in France, some elements of the analysis can be used in the process of development 

and improvement of Russian legislation and judicial practice. 

Аннотация: в качестве одного из видов вреда, кᴏᴛᴏᴩый может быть причинен личности в 

законодательстве выделяется моральный вред. Сегодня во Франции компенсация морального вреда 

довольно эффективно используется для защиты личных неимущественных прав граждан. В данной 

статье анализируются законодательство и опыт применения института компенсации морального 

вреда во Франции, некᴏᴛᴏᴩые элементы проведенного анализа могут быть использованы в процессе 

развития и совершенствования законодательства и судебной практики России. 
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